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Referat 

 

Uddannelsesudvalgsmøde ved Grafisk Kom-
munikation 
22. februar 2024, kl. 13-15.30,  
UC SYD Campus Kolding, lokale K-4.16 

Deltagere: Dorte Nielsen (Creative Circle og formand), Tina Have Lauesen-Day (Studie-
leder Grafisk Kommunikation UC SYD), Mona Lyngs Jakobsen (Underviser Grafisk Kom-
munikation UC SYD ) Birgitte Folmann (Forskningsafdeling UC SYD), Hans-Christian Jen-
sen (SDU), Louise Hvenegaard (N96), Nikoline Bech Ulrich (Hummel),  Tina Holm-Møller 
(HK Grafisk kommunikation), Malthe Beskos (Rødding Højskole), Jón Tórur Einarsson 
(Studerende 2. år Grafisk Kommunikation & medlem af UC SYD studerendes råd), Jonas 
Engberg Brandt (Studerende 2. år Grafisk Kommunikation),  
 
Afbud: Kasper Munch Lillelund (Århus Designhøjskole),Liv Markdal Pedersen (Stude-
rende 3.år Grafisk Kommunikation), Mathias Holse (Studerende 3. år, Grafisk Kommuni-
kation) 
 
Referent: Nanna Iben Demant Krøyer (nakr) 
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1. Velkommen v. studieleder Tina Have Lauesen-Day 

Tina viste film med sammenklip af 1. årsstuderendes Motion Graphics/typografi 
projekter 
 

2. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt 

 
3. Præsentation bordet rundt 

Særlig velkommen til Malthe Beskos som indtræder som nyt medlem fra Rød-
ding Højskole. 
 

4. Beretning om åbent hus 2024 v. studieleder Tina Have Lausen-Day, under-
viser Mona Lyngs Jakobsen og Tina Holm fra HK Grafisk 
En præsentation af uddannelsens rekrutteringsarrangementer (Åbent hus, stude-
rende for en dag og VIP åbent hus) og erfaringer hermed.  
 
Generelt en oplevelse af at arrangementer fungerer i nuværende form. Arrange-
menter giver god dialog med interesserede i uddannelsen og besøgende får mu-
lighed for at stille afklarende spørgsmål ift. lignende uddannelser og optagelses-
prøven. 
Der var ved Grafisk Kommunikation ca. 100 besøgende, heraf anslået ca. 30 po-
tentielle ansøgere. 
 
Som noget nyt i 2024 deltog Tina Holm Møller fra HK Grafisk Kommunikation i 
Åbent Hus arrangementet. Der var positive tilbagemeldinger på dette og HK Gra-
fisk Kommunikation deltager gerne igen.  
 
Derudover en god oplevelse at alle uddannelser på Campus Kolding holder 
åbent hus arrangement samme dag. Det er uvist om det tidlige Åbent Hus, 
gjorde at nogle potentielle deltagere overså det. Det er ligeledes uvist hvilken ef-
fekt Kold Festival havde. 
 

5. Tilbagemelding om ændringer på 3. semester eksamen herunder inddra-
gelse af portfolie som et eksamenselement v. underviser Mona Lyngs Ja-
kobsen 
Mona fortalte om undervisernes oplevelser på 3. semester før og efter ændrin-
ger. Før ændringer var en oplevelse af at de studerende var presset af arbejdet 
med portfolio, og at nogle studerende først fik deres portfolie på plads sent, hvil-
ket betød sen praktiksøgning. Ydermere oplevedes at arbejdet med portfolio for 
nogle studerende betød udeblivelse fra undervisning i 4. semester. Ændringer 
på 3. semester opleves at have delvist løst ovenstående.  
 

a. Drøftelse i udvalget: 
Jonas og Jón (2. års studerende) fortalte at eksamensformen var bundet 
godt sammen med opgave før jul. Arbejdet med portfolio har for nogle stu-
derende givet klarhed over ønsker til praktiksted. Det var rart, at portfolio var 
et element i 3. semester eksamen. Det hjælper at have noget at vise frem 
og fortælle om til mulige praktiksteder, om end portfolio ikke nødvendigvis er 
færdig.  
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Jonas havde et opmærksomhedspunkt, at eksamensperioden opleves lang. 
Flere medstuderende var pressede, især dem som vil lave noget ordentligt. 
”Nogle gik måske lidt for meget op i detaljerne”. 
 
Tina (Studieleder) og Mona (underviser og Eksaminator for 3. års eksamen) 
supplerede med at 3. semester eksaminer gik rigtig godt karaktermæssigt. 
Portfolio er samtidig et værktøj som skubber de studerende i retning mod 
praktikplads.  
 
Tina (Studieleder) takkede udvalgets medlemmer for deres input ift. stude-
rendes portfolier og 3. semester eksamen i tidligere uddannelsesudvalgs-
møder. 

 
6. Første tilbagemelding fra praktikundersøgelser v. studieleder Tina Have 

Lausen-Day 
Tina fortalte om praktikstedsundersøgelsen, herunder spørgsmål og formål med 
undersøgelsen. Undersøgelsen er rettet mod de virksomheder studerende fra 
GK21 har været i praktik hos. Der er allerede tikket de første besvarelser ind, 
som giver uddannelsen værdifuld information. Generelt tendens at praktiksteder 
roser studerendes for deres kompetencer og færdigheder. Som opmærksom-
hedspunkt, og område for fokus nævnes AI. 
 
Der er også udsendt en praktikevaluerings-undersøgelse til studerende fra GK21 
der netop har afsluttet praktik. Selvom svarprocenten stadig er lav, meldes der 
om generel tilfredshed og god læring. 
 
I UC SYD er der er stort fokus på overgangen fra studie til praktik og fra studie til 
arbejdsliv. Uddannelsen arbejder på en alumneundersøgelse, som pt. udfordres 
af GDPR lovgivning. Derudover ønskes opbygning af alumnenetværk, hvorved 
kontakten bibeholdelse og meningsfulde aktiviteter deles. Tina arbejder videre 
med UC SYDs Data Protection Officer ift. hvad der kan lade sig gøre mht. GDPR 
og opbevaring af alumners oplysninger.  
  

a. Drøftelse i udvalget 
Udvalget delte deres tanker jf. alumnenetværk  
- Der er måske ikke så stor præstige i at komme fra SDU/studier i 

Danmark sammenlignet med universiteter i England/USA. Der er 
større brug af alumnenetværk i udlandet fx England og USA.  

- Uddannelsen skal gøre det interessant at være en del af alumne-
netværk. Der skal være en plan/formål 

- Kaospiloter inviterer til fester og har en gruppe på Facebook 
- Dimittender fra uddannelsen har gruppe på Facebook dog uden 

aktivitet. Der er ingen kontakt på tværs af årgange. 
- Opfordring til kontakt via LinkedIn 

 
7. Kommende events 

a. Praktikspeed dating 13.-14. maj 2024 
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Virksomheder inviteres ind til at møde studerende, som skal i praktik i 
efteråret 2024. Invitationer til virksomheder sendes ud i uge 11.  

 
b. Dimittend event 14. juni 2024 

Udvalget roste uddannelsen for eventet.  
 
Udvalget drøftede: 

- Programindhold 
• Tina Møller (HK Grafisk) nævnte at det er interessant 

med dimittend event. En mulighed at kombinere di-
mittend event med andre event fx i samarbejde med 
HK Grafisk. 

• Udvalgets medlemmer nævnte lignende events på 
SDU og hos kaospiloterne. 

- Tidspunkt for afholdelse af eventet.  
• i 2025 bør eventet ligge i pipeline for åbning for an-

sættelser af nye medarbejdere i virksomheder. Lou-
ise nævnte at februar/marts eller august/september 
vil være et bedre tidspunkt for designbranchen. Dorte 
undersøger i Creative Circle, hvornår de rekrutterer 
nye medarbejdere, så det kan blive lettere for dimit-
tender at lande det første job.  

- Ressourcer events for dimittenderne vs. event for praktikanter 
 
Udvalget drøftede længden af praktikken ift. at lande første job efter 
endt studie. Der blev argumenteret for fordel og ulempe ved forlæn-
gelse af praktikperioden.  
 

c. Professionsfestival 19. september 2024 
Året tema er en hyldest af professionerne. Der vil være workshops, op-
læg, talks, musik.  
 
Tina opfordrede medlemmerne til at kontakte hende, hvis de ønsker at 
bidrage eller deltage. 
 
 

8. Meddelelser 
a. Studieleder: Tina informerede om ændringer i håndtering af Internatio-

nale opgaver ved UC SUD.  
 

b. Formand: Dorte informerede at Creative Circle Awards afholdes den 7. 
juni 2024.  
 
Dorte informerede om Our Sustainable Future, plakater og film: Udstil-
ling i KBH d. 19. april 2023 
Dorte opfordrer de studerende til at deltage. Det er en god måde at 
finde ud af, hvad man kunne tænke sig at arbejde med. 

 
c. Udvalgets medlemmer 



 
 
 
 

 
 

 

5 / 5 

Udvalget roste uddannelsens fokus på portfolio og praktikken. Et med-
lem af udvalget har haft praktikant fra uddannelsen, og det har været en 
god oplevelse. Ros til uddannelsen for at klæde de studerende fagligt 
og socialt på til praktikken.  
 
Birgitte fortalte at UC SYD har fokus på kunstig intelligens (AI) og der 
bliver taget de første skridt ift. at studerende får professionsblik for 
hvordan AI anvendes i dag og hvordan det forventes at blive anvendt i 
professionerne.  
 
Hans-Christian nævnte muligheden for at dimittender fra Grafisk Kom-
munikation kan tage en overbygning på SDU. Mona og Hans-Christian 
taler efter mødet sammen om rekruttering til overbygningen.  
 
Hans-Christian fortalte at SDU er ramt af faldende optag, og afventer 
kandidatreformen. Der er en forventning til flere internationale stude-
rende på SDUs uddannelser i Kolding. 

 
Jón informerede om studerendes muligheder for at søge UC SYDs triv-
selsfond. Trivselsfonden kan søges til formål som har trivsel i sigte. 
Trivsel bliver set bredt, både sammenhold, psykisk og de fysiske ram-
mer på Campus. Derudover nævnes at Campus Kolding og Kolding 
Kommune har fået 347.000kr af Tryg til uddannelse af studerende som 
trivselsambassadører. 

 
9. Dato for kommende møde med uddannelsesudvalg 

Temadag med bestyrelsen d. 25. september 2024 kl. 9.00-12.30 (Esbjerg) 
 
Udvalget udtrykte ønske for uddannelsesudvalgsmøde samme dag.  

 
 

10. Evt. 
Intet 
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